
國立中興大學微生物暨公共衛生學研究所 

博士班研究生參加資格考試（筆試）申請書 
Application form for PhD Qualification Exam (Written Exam) 

___學年度第__學期 
Academic year, Fall / Spring Semester 

姓名 
Name 

 

學號 
Student ID 

 

指導老師 
Advisor 

 

申請參加筆試科目 
Subjects Applied for Written 

Examination 

 

 

指導教授簽章 
Signature of Advisor 

所長簽章 
Signature of Director of Institute 

申請人：              （簽章） 
                                    Signature of Applicant 

日期：      年     月     日 
Date (YYYY/MM/DD) 

 
附註： 

一、每學年結束前，得申請參加資格考試（含筆試必要時得口試）。登記後不得取消，未登記者不

得參加考試。本項資格考試，必需在入學後四年內通過。 
二、資格考試由論文指導考核委員會建議與論文相關之科目二科，考核委員會須於第二學年結束前

告知該考生應考科目，並由論文指導考核委員會決定每科至少兩位老師負責命題。及格分數為

七十分，不及格之科目必須重考，重考以一次為限，且間隔須至少一學期，再試不過則予以退

學。參加資格考試博士生對其各部份試卷及成績均有權利查詢，如對評分有所異議，可申請所

教評會仲裁。 
Note: 

1. Students may apply for the qualification exam (including written and oral if necessary) by the end of each 
academic year. Once registered, cancellation is not allowed. Students who have not registered are not permitted to 
take the exam. This qualification exam must be passed within four years of enrollment. 

2. The subjects of the qualification exam, two in total, are recommended by the Thesis Advisory Committee and 
must be related to the dissertation. The committee must inform the student of the subjects by the end of the second 
academic year and assign at least two instructors for each subject. The passing grade is 70. Failed subjects must be 
retaken, limited to one retake after at least one semester. Students who fail the retake will be dismissed. PhD 
candidates have the right to review their exam papers and grades. If there is any dispute regarding scoring, an 
appeal can be made to the Academic Evaluation Committee. 


